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  گزارش

   محمدصادق عابديني
»ايستاده در غبار« اين روزها در سينماها روي پرده 
رفته است؛ فيلمي درباره زندگي يكي از قهرمانان 
دوران دفاع مقدس كه زندگي اش مي تواند الگويي 
براي همه اف�راد جامعه باش�د و هر ك�س در خود 
توانايي نزديك شدن به ش�خصيت اين قهرمان را 
مي بيند. »ايستاده در غبار« تلاش كرده است روايتي 
مستند گونه از زندگي احمد متوسليان داشته باشد. 
قهرماني كه اين روزها خبر زنده بودنش در فلسطين 
اشغالي اميدها را براي بازگش�ت وي به ميهن زياد 
كرده اس�ت. هادي حجازي فر، بازيگر نقش سردار 
جاويد الاثر احمد متوسليان در فيلم »ايستاده در 
غبار« ط�ي گفت وگوي كوتاهي با »ج�وان« درباره 
فيلم، ش�خصيت حاج احمد و نياز به نزديك شدن 
به ش�خصيت اين قهرمان ملي س�خن گفته است. 
 »ايس�تاده در غبار« چند روزي اس�ت بر 
پرده سينماها آمده است، فيلمي كه جايزه 
بهترين فيلم جشنواره فيلم فجر را نيز به 
دس�ت آورده و بعد از آن نيز در اكران هاي 
متعدد با اس�تقبال روبه رو ش�ده است، به 
نظرخودتان دليل اس�تقبال ها از اين فيلم 
چيست؟ و آيا اين دليل مي تواند مردم را در 

اكران عمومي به سينماها بكشاند؟
به نظ��رم دلیل��ش علاقه اي اس��ت كه همه م��ردم به 
قهرمان هاي ملي دارند. فارغ از نگاه، سلیقه، رنگ هاي 
مختلف، مردم همیش��ه يك احساس علق��ه و احترام 
نسبت به قهرمان هاي جنگ تحمیلي داشته اند و ما اين 
را در اكران هايي كه تا امروز داشته ايم ديديم و اينكه فكر 
مي كنم فیلم خیلي واقع گرايان��ه و با تحقیق جلو رفته 
است و قهرمانش شبیه هیچ كدام از قهرمان هاي جنگ 
نیست. آدمي است كه احتمال تكث��رش وجود دارد و 
همین الان نیز شبیه وي در جامع��ه هست. يعني اگر 
امكانش ايجاد شود، هستند افرادي كه از همین جماعت 
امروز ما بلند شوند. اي��ن دلیل اصلي باعث مي شود كه 
تقريباً  مطمئن باشم هر كسي »ايست��اده در غبار« را 
ببیند، سینما را ناراضي ترك نخواهد كرد. در اين يكي، 
دو روز اتفاقاتي كه براي خودم افتاده و بازتاب هايي كه از 

تماشاگران گرفته ام مؤيد همین مسئله است. 
 به مس�ئله قهرمان اش�اره كرديد، سينما 
خيلي كم س�راغ قهرمان مي رود، چرا اين 
فيلم س�راغ قهرم�ان رف�ت و آن هم يك 

قهرمان دوران دفاع مقدس؟!
همیشه در ادبیات و سینماي ما قهرمان به ابر انسان ها 
و افراد دست نیافتني معنا مي ش��ود. ولي قهرمان هايي 
داريم كه آدم هاي واقع��ي بوده اند، ما دركشان كرده ايم 
و بعد زندگي شان فیلم و رم��ان شده است. جامعه ما به 
قهرمان هاي معاصر كه بتوانن��د تأثیر گذارتر و واقعي تر 
باشند، مانن��د قهرمان هاي هشت س��ال دفاع مقدس 
سمپات دارد، كساني كه به خاط��ر دين شان، باورشان 
و خاك ش��ان از جان خ��ود گذشتن��د. از قهرمان هاي 
معاصر خوانش هاي متفاوت��ي در جامعه ما وجود دارد، 
قهرمان هايي كه خانواده شان، دوستان و همرزمانشان 
هستند و هرك��س خوانش خ��ود را از آن قهرمان دارد، 
اين خوانش ها كار پرداختن به زندگي قهرمان را بسیار 
سخت و در عین حال شیرين مي كند. به نظرم پرداختن 
به زندگي قهرمانان معاصر خیلي هوشمندانه است، زيرا 
هنوز كد هاي آشنا از حضور آنها در میان ما وجود دارد. 

 چقدر تلاش كرده ايد خوانش�ي كه ش�ما 
از احمد متوس�ليان داش�ته ايد با خوانش 
خانواده متوسليان، دوستان و همرزمانش 

قرابت داشته باشد؟
من به لحاظ حرفه اي بايد به خوانش حسین مهدويان 
از احمد متوسلیان وفادار باشم، زيرا اين خوانش حاصل 
حدود دو سال تحقیق است. »ايست��اده در غبار« مرز 
مشترك تمام خوانش هايي است كه از احمد متوسلیان 
وجود دارد. شايد هم بعضي ها از اين خوانش راضي يا 

ناراضي باشند، اما در نهايت فیلمي كه مي بینیم قابل 
قبول است. حاج عباس برقي )از همرزمان متوسلیان( 
در مراسم افتتاحیه فیلم گفت، من وقتي فیلمنامه را 
خواندم با بعضي قسمت هايش موافق نبودم ولي زماني 
كه اكران فیلم را در دانشگاه صنعتي شريف ديدم كه 
حدود 500 دخت��ر و پسر در انتهاي فیل��م به صورت 
ايستاده چندين دقیقه داشتند دست مي زدند، فهمیدم 
كه با ساختن اين فیل��م چه اتفاقي افت��اده و حسین 
مهدويان چه ك��اري انجام داده است! م��ن نیز بايد به 
خوانش احمد متوسلیان پیرو كارگردان باشم و حق اين 
را نداشتم كه در طول كار عاشق شخصیت حاج احمد 
شوم كه در حال بازي نقشش هستم. اگر اين علاقه در 
طول ايفاي نقش اتفاق مي افتاد، من با قضاوت درباره 
وي فیلم را بازي مي كردم، ام��ا از وقتي كه فیلم تمام 
شده من مي توانم به عنوان يك شهروند براي شناخت 
حاج احمد تلاش بیشتري بكنم، به ديدن خانواده اش 
بروم و مثل خیلي هاي ديگر نگران و پیگیر سرنوشت 

حاج احمد شوم. 
پس ش�ما اين روزها با نس�ل جواني كه در 
حال كشف حاج احمد متوسليان هستند، 

همراه شده ايد!
صددرصد، البته من ب��ه دلیل سن��ي دوران جنگ را 
به ياد مي آورم و خانواده ام درگیر اي��ن ماجرا بوده اند، 
خیلي چیزها برايم آشنا اس��ت. موضوع سر اين است 
كه ما به دلیل علاقه مندي مان به برخي از افراد آنها را 
سفید مطلق مي بینی��م. در صورتي كه در بخش هايي 
از اين فیلم احمد متوسلی��ان خاكستري است، يعني 
مي تواند اشتباه كن��د و عصباني شود. اينه��ا آدم ها را 
باور پذيرتر مي كند. شايد نزديكان اين آدم ها زياد اين 
مسائل را دوست نداشته باشند و به دلیل شدت علاقه 
اصلًا اين مسائل را نبینند، اما چیزي كه باعث مي شود 
كه »ايستاده در غبار« در سینما ماندگار شود، همین 

نگاه خاكستري است. 
 زندگي احمد متوس�ليان به دليل اينكه از 
سرنوشتش اطلاع دقيقي در دست نيست، 
داراي يك رمزآلودگي اس�ت، ش�ما كه با 
زندگي اين سردار همراه بوده ايد، چطور با 

اين سرنوشت كنار آمديد؟
در اين چند روزه، اتفاقات عجیب��ي در حال رخ دادن 
اس��ت، روزي كه س��ردار دهقان از زنده ب��ودن احمد 
متوسلیان خبر داد، درست روز تصمیم شوراي صنفي 
براي اك��ران »ايست��اده در غبار« ب��ود، پنج شنبه روز 
افتتاحیه فیلم بود و جمعه سالروز اعزام نیروها به سوريه 
و اين خبر زنده بودن حاج احمد. شايد اگر كسي از دور 
نگاه كند فكر كند، ما الكي داريم فضاسازي مي كنیم، 
ولي من كه در ماجرا هستم ه��ر روز شرايط دارد برايم 
عجیب و غريب تر مي شود. امیدوارم كه سرنوشت احمد 
متوسلیان تبديل به يك مطالبه عمومي شود. سرنوشت 
قهرمانان ما تا به امروز آنگونه كه بايد بوده است؟! اگر 
پیگیري بوده چرا ما درجريان نیستیم؟ بچه هاي فیلم، 
نامه اي به دكتر ظريف نوشته  و از وي خواسته اند با تمام 
قابلیت هايي كه دارند به پیگیري سرنوشت حاج احمد و 
همراهانش بپردازند. همین رازآلود بودن، در غبار بودن 

و حكومتي كه احمد متوسلیان بر قلب ها داشته است، 
مخصوصاً در مريوان كه من از اول فكر مي كردم تبلیغات 
است، اما وقتي به آن شهر رفتم از نزديك ديدم حقیقت 
دارد، سرسختي توأم با عطوفت و مهرباني عجیب حاج 
احمد پارادوكسي را ايجاد كرده كه اين شخصیت را در 

طول تاريخ ماندگار مي كند. 
 حتماً با خبر شده ايد كه مقام معظم رهبري 

نيز از فيلم تمجيد كرده اند!
بله. م��ا در مراس��م رونمايي فیلم توس��ط همان حاج 
برقي باخبر شديم و خبر خیلي خوبي بود. اين خیلي 
خوشحال كننده است. من در جشنواره اكران هاي فیلم 
را مي رفت��م و برايم جالب بود ك��ه آدم هاي مختلف با 
تیپ هاي مختلف واكنش يكساني به لحظه هاي فیلم 
داشتند، مثل لحظه شهادت محسن وزوايي يا لحظه اي 
كه احمد گم مي شود. اين اتف��اق خیلي خوبي است. 
راستش من از اينك��ه جامعه مان تا اي��ن حد آمادگي 
زيادي براي دو قطب��ي ش��دن دارد، ناراحتم. سر هر 
مسئله اي از فوتبال گرفته تا مسابقه استندآپ كمدي و 
انتخابات و هرچیز ديگر ما در موقعیتي قرار مي گیريم 
كه هموطن خودمان را به چشم دشمن نگاه كنیم. اين 
مسئله براي من خیلي سخت است. فكر مي كنم ايستاده 
در غبار به بركت احمد متوسلیان و نام وي باعث شده ما 
وجه مشتركي میان همه اختلاف ها پیدا كنیم، خیلي 
خوشحالم كه بخش كوچك��ي از مجموعه اي بودم كه 
باعث ايجاد وحدت و همدلي شده، تأيید رهبري هم در 

همین راستا و باعث افتخار ما است. 
 ايس�تاده در غبار توانس�ت بار ديگر ژانر 
دفاع مقدس را زنده كند، آيا مي توان اميد 
داش�ت اين ژانر بار ديگر ب�ه روزهاي اوج 

خود برسد؟
سینم��ا ژانرهاي مختلف��ي دارد و ژان��ر جنگي كه در 
سینماي ما به نام ژانر دف��اع مقدس شناخته مي شود 
بايد سهم خودش را از سینم��ا داشته باشد. زماني اين 
ژانر يكي از پرفروش ترين و پرمخاطب ترين فیلم ها را 
داشت. شما به سینماي جهان نیز نگاه كنید هنوز ژانر 
جنگي از پرطرفدارترين ژانر ه��اي سینمايي است. به 
نظرم »ايستاده در غبار« ثابت كرد لزوماً قرار نیست هر 
كسي كه در جنگ بوده است بتواند فیلم جنگي بسازد، 
اگر اين نگاه حاكم باشد طبع��اً 30 سال ديگر كسي را 
نخواهیم داشت كه بتواند درب��اره جنگ فیلم بسازد. 
حسین مهدويان ثابت كرد با تحقیق و پژوهش خوب 
مي شود فیلم خوب ساخت. تولید اين فیلم ها براي غرور 
ملي ما نیز خوب است، به نظ��ر كشوري كه غرور ملي 
نداشته باشد، هیچ چیزي ندارد. فارغ از شعارها سینما 
نیازمند سینماي جنگ و قهرمانانش است. »ايستاده 
در غبار« مي تواند الگويي براي فیلمسازان باشد كه در 
كنار اصول تكنیكال فیلمسازي بتوانند واقعیت ها را نیز 
نشان دهند. من همه جا گفته ام كه احمد متوسلیان در 
فیلم »ايستاده در غبار« پايش روي زمین است و آدمي 
است كه براي فرماندهي جنگ به دنیا آمده است، بزرگ 
شدن و تحول اين آدم را ما در طول سال هاي عمرش 
مي بینیم. همی��ن باعث مي شود ك��ه قهرمان هايي از 
جنس متوسلیان امروز هم در جامع��ه قابلیت تكثیر 
را داشته باشند، نه فیلم هاي��ي كه در آنها قهرمان هاي 
فرازمین��ي و ماورايي مي بینیم، انگار ب��راي جامعه ما 
نیستند. »ايستاده در غبار« نش��ان مي دهد هنوز هم 
مي توان انسان هاي��ي را در اين جامعه پیدا كرد كه اگر 

پايش بیفتد مي توانند قهرمان هاي ملي ما شوند. 
 محمد حس�ين مهدوي�ان دو اث�ر درباره 
س�رداران دوران دفاع مقدس ساخته كه 
هر دو با استقبال روبه رو شده اند، به نظرتان 
امروز تا چه اندازه نياز داريم تا از اين جنس 

آثار ساخته شود؟
فكر مي كنم »ايستاده در غبار« شجاعتي به نويسندگان 
و فیلمسازان ما مي دهد. كاركردن در حوزه دفاع مقدس 
بسیار سخت است. من سال ه��ا در تئاتر دفاع مقدس 
حضور داشتم و اصلًا تئاتر را با تئاتر دفاع مقدس آغاز 
كردم. در يك دوره اي مديراني براي جشنواره تئاتر دفاع 
مقدس آمدند كه با نگاه سطحي ك��ه داشتند به تمام 
زحماتي كه در طول اين سال ها براي تئاتر دفاع مقدس 
كشیده شده، گند زدن��د و باعث شدند هنرمنداني كه 
براي اين تئاتر زحمت كشی��ده بودند، خسته شوند و 
سراغ كارهاي ديگ��ر بروند. الان به نظ��رم هنرمندان 
تئاتر هم بايد شجاعت پرداختن دوباره به دفاع مقدس 
را پیدا كنند. واقعیت هاي جنگ بايد گفته شود و ديگر 
دوره اي كه در دهه 60 يك رزمنده نشان داده مي شد كه 
با يك كلاشنیكف كل عراق را دور مي زد و يك لشكر را 
مي كشت، گذشته است. آن موقع حال و هواي تبلیغاتي 
جنگ بود و م��ردم اين فیلم ها را دوس��ت داشتند. اما 
امروز به اين فیلم ه��ا مي خندند. امروز اگر حاتمي كیا، 
ملاقلي پور، شیخ طادي و چند نام ديگر را از سینماي 
دفاع مقدس بگیريم، ديگر چیزي نمي ماند. امروز بايد از 
»مهدويان« ها حمايت شود و نبايد با نگاه هاي خودي و 
غیرخودي راه را بست، زيرا دفاع مقدس متعلق به هیچ 
جريان و گروهي نیست و بايد نگاه به آن ملي باشد. فكر 
مي كنم مشابه مهدويان زياد داريم در سینما، تئاتر و 
حتي موسیقي كه بايد از آنها حمايت شود و با نگاه وسیع 

باعث حفظ اين سرمايه ها شوند.

جام ملت هاي اروپا، »اكسير« را به تعويق انداخت
    خبر

يازدهمين قسمت برنامه »اكسير« با موضوع تيروئيد به 
دليل آغاز ويژه برنامه جام ملت هاي اروپا روي آنتن نرفت. 
به گزارش خبرگ��زاري تسنیم، پنج شنب��ه 20 خرداد قرار 
بود يازدهمین قسم��ت برنامه »اكسیر« ب��ا اجراي »فرزاد 
حسني« و با موضوع تیروئی��د و حضور »رضا شفیعي جم« 
به عنوان مهمان وي��ژه روي آنتن شبكه س��وم سیما برود 
 كه به دلی��ل آغاز پخش وي��ژه برنامه جام ملت ه��اي اروپا 

)يورو 2016( پخش اين برنامه به تعويق افتاد. گفتني است 
طي روز هاي آينده در خصوص زمان پخش اين برنامه و ساير 
قسمت هاي اكسیر با توجه به پخش مسابقات جام ملت هاي 
اروپا و لیگ جهاني والیبال اطلاع رساني دقیق صورت خواهد 
گرفت. »اكسیر« كه تهیه كنندگ��ي آن برعهده»مصطفي 
شريفي«است، برنامه اي تركیبي با مضمون سلامت بوده كه 

با زبان طنز سبك زندگي سالم را ترويج مي كند. 

به علت ايست قلبي در شمال كشور

حبيب محبيان خواننده قديمي درگذشت
حبيب محبيان خواننده قديمي موسيقي ايراني كه بيشتر 
با نام كوچكش »حبيب« شناخته مي شد، روز گذشته در اثر 
ايست قلبي در يكي از روستاهاي توابع رامسر درگذشت. 
شهرت »حبیب« در دهه 50 به خاطر اجراي آثاري چون »مرد 
تنهاي شب«، »شهلاي من « و »م��ادر« بود كه اين آهنگ ها را 
در رثاي از دست دادن همسر و مادرش تولید كرده بود. حبیب 
محبیان بعد از انقلاب نیز در ايران ماند، اما در سال 60 كشور را 
ترك كرد. محبیان مانند اكثر خوانندگان پیش از انقلاب فعالیت 
مجدد خود را در لس آنجلس آغاز كرد و ب��ه جرگه خوانندگان 
لس آنجلسي پیوست. اين خواننده در سال 1388 در نامه اي به 

محمود احمدي نژاد درخواست كرد تا به ايران بازگردد. 
حبیب مدعی است علائ��ق مذهبي داشته و ب��ه گفته خودش 
در نوجواني مؤذن بوده است. اي��ن علائق مذهبي را می توان در 
آثاري مانند »هواي امامزاده«، »الله اكبر« و »قبله نما« و »عشق 
خدايي« ديد. اين خواننده در مصاحبه با روزنامه »راه مردم« گفته 
بود: من هیچگاه به دنبال ابتذال نبوده ام، حتي قبل از انقلاب در 
طول اين 30سال هم تلاش كرده ام هیچگاه از معیارهاي اصولي 
موسیقي كلاسیك و فاخر و فرهن��گ اصیل ايراني خارج نشوم، 
به نظرم همیشه نحوه فعالیت من با بقیه متمايز بوده است. شما 

سابقه كارهاي من را ملاحظه كنید. من همیشه و در هر حالتي 
با عقايد و باورهاي خودم زندگي كردم. م��ن اين حرف را براي 
اينكه به ايران آمدم نمي زنم، بلكه در طول اين 30سال گذشته 
كارنامه ام كاملًا واضح و روشن است. انتشار تصاوير جسد حبیب 
در سردخانه رامسر اعتراض هايي را در فضاي مجازي به همراه 
داشته است. از سوي ديگر خانه موسیقي از معاونت هنري وزارت 
ارشاد درخواست كرده است تا مراسم تشییع پیكر حبیب محبیان 
از جلوي تالار وحدت انجام شود. مدير برنامه هاي اين خواننده نیز 

در حال پیگیري كار تدفین وي در قطعه هنرمندان است.

عضو گروه برنامه »خندوانه« گفت: خبري كه در فضاي 
مجازي مبني بر اختلاف دو ش�ركت كنن�ده در برنامه 
و اس�تفاده از گاز اشك آور منتشر ش�ده صحت دارد. 
يكي از دست اندركاران »خندوانه« در گفت و گو با »میزان« 
در خصوص خبر منتشر شده در خصوص اختلاف دو تن 
از مخاطبان »خندوانه« حاضر در استودي��و و استفاده از 
گاز اشك آور گفت: خبري ك��ه در فضاي مجازي مبني بر 
اختلاف و درگیري دو شركت كننده در برنامه »خندوانه« و 

استفاده از گاز اشك آور منتشر شده است، صحت دارد.

به نظرم »ايس��تاده در غب��ار« ثابت 
ك��رد لزوماً قرار نيس��ت هر كس��ي 
ك��ه در جن��گ ب��وده اس��ت بتواند 
فيل��م جنگي بس��ازد، اگر اي��ن نگاه 
حاكم باش��د طبع��اً 30 س��ال ديگر 
كس��ي را نخواهي��م داش��ت ك��ه 
بتوان��د درب��اره جنگ فيلم بس��ازد

برنامه اي از جنس مردم و براي مردم 

تلخي شيرين در ماه عسل
    ميلاد نجفي

رسانه هاي جمعي در كنار سرگرمي سازي و اينترتيمنت 
هر كدام به فراخور فلسفه تأس�يس و شروع به كارشان 
به اهداف ديگري ني�ز در برنامه س�ازي و ايجاد خوراك 
براي مخاطب مي انديشند. رسانه ملي به عنوان تريبون 
رسمي رسانه اي جمهوري اس�لامي ايران در اين زمينه 
رس�الت س�خت و دش�واري را برعهده دارد، از يك سو 
گس�ترش اهداف و آرمان هاي انقلاب اس�لامي و از يك 
س�و سرگرمي س�ازي و پر ك�ردن اوقات فراغ�ت مردم 
البته به ش�كلي متعالي و به دور از هرزگ�ي و بيهودگي. 
صدها شبكه تلويزيوني ماهواره اي تا دي��روز و دهها شبكه 
اجتماعي در فضاي مجازي امروز، رقباي رسانه ملي در كارزار 
برنامه سازي و جذب مخاطبند؛ شبكه ه��اي ماهواره اي كه 
باتوجه به عطش كسب سود اقتصادي و همچنین عنادي كه 
بعضاً با نظام جمهوري اسلامي و پايه هاي اخلاقي آن دارند، 
براي ج��ذب بیننده از هیچ كاري دري��غ نمي كنند و سبك 
جديدي از زندگي را براي بیننده ايراني به نمايش مي گذارند 

كه نه با نگاه ايراني سنخیتي دارد و نه با نگاه اسلامي. 
»ماه عسل« چند سالي است به تهیه  كنندگي و اجراي احسان 
علیخاني، مهمان آنتن شبكه سوم سیما در ايام ماه مبارك 
رمضان است؛ برنامه اي ك��ه مهمانانش سلبريتي يا مشاهیر 
نیستند، آنها عمدت��اً انسان هاي معمول��ي و غیر مشهوري 
هستند كه در زندگي شخصي يا حرفه اي خود كاري كرده اند 
كه ديدن و فهمیدنش براي م��ردم مفید است، مهماناني از 
جنس مردم، آنها ممكن اس��ت همسايه يا دوست و آشناي 
خود ما باشند، همین رويه از ماه عس��ل يك برنامه مردمي 
مي سازد. »ماه عسل« امسال هم با سوژه هايي ناب و جذاب 
روزه داران را غافلگیر كرد، از م��ردي كه در آستانه ازدواج با 
همسرش با بیماري سخت او مواج��ه مي شود و به رغم نظر 
پزشك و خانواده همسر، نه تنها او را رها نمي كند، بلكه در اوج 
مراحل درماني همسرش با او ازدواج مي كند و تا امروز پس از 
سال ها كه بیماري همسرش درمان شده همچنان همراهش 

است تا زن جواني كه خود در كودكي توسط والدينش رها 
شده و به لطف سرپرستان جديدش به زندگي ادامه داده و 
امروز مترجم و هنرمند است و حال ب��ه رسم سنت زيباي 
يتیم نوازي خود نیز دختري را به سرپرستي پذيرفته و مورد 
اخیر در برنامه ماه عسل ك��ه پسري پس از 36سال مادرش 
را در اين برنامه و در آستانه لحظ��ات افطار و در برابر چشم 

میلیون ها ايراني ملاقات مي كند. 
در روايات اسلام��ي و همچنی��ن فرمايش��ات رهبر معظم 
انقلاب درب��اره سبك زندگ��ي اسلامي، بردب��اري، صبر در 
برابر مشكلات، امید به لطف خ��دا و حفظ جايگاه خانواده از 
مهم ترين مؤلفه هاي مطروحه بوده كه با بررسي عملكرد برنامه 
ماه عسل مي توان به خوبي توجه و اجراي آن را به چشم ديد، 
هر چند در اجراي چنین برنامه اي با اين موضوعات حساس 
گاهي مشكلات و نواقصي هم ديده مي ش��ود، اما بايد توجه 
داشت كه ريسك پذيري بخش��ي از برنامه سازي تلويزيوني 
است و بايد نقاط قوت را در مقاب��ل نقاط ضعف پررنگ كرد، 
هنوز خاطره خوش پیدا كردن هويت شهید گمنام و رسیدن 
به خانواده اش به واسطه اين برنامه فراموش نشده است. عرق 
»كاسني« نوشیدني تلخ مزه اي است كه در كنار طعم تلخش، 
فوايد و آثار مثبت زيادي براي انسان دارد، پس اگر با نگاهي 
عاقلانه و پخته به تلخي برخي از موضوعات اين برنامه توجه 

كنیم، تلخي آن برايمان به شیريني ختم مي شود. 

حاج احمد »ايستاده در غبار« پايش روي زمين است
گفت وگوي »جوان« با هادي حجازي فر بازيگر نقش احمد متوسليان در »ايستاده در غبار«

 »ايستاده در غبار« به بركت نام احمد متوسليان باعث وحدت ملي شده

ارزش هاى اخلاقی )اخلاقی، اجتماعی، اقتصادى(
وَ قَالَ ]عليه الس�لام[ الجُْودُ حَارِسُ الْأَعْ�رَاضِ وَ الحِْلْمُ 
نْ  لُوُّ عِوَضُكَ مِمَّ فَرِ وَ السُّ �فِيهِ وَ العَْفْوُ زَكَاه الظَّ فِدَامُ السَّ
غَدَرَ وَ الِاسْتِشَارَه عَيْنُ الهِْدَايهَ وَ قَدْ خَاطَرَ مَنِ اسْتَغْنَی 
مَانِ  بْرُ ينَُاضِلُ الحِْدْثاَنَ وَ الجَْزَعُ مِنْ أعَْوَانِ الزَّ برَِأيْهِِ وَ الصَّ
وَ أشَْ�رَفُ الغِْنَی ترَْكُ المُْنَی وَ كَمْ مِنْ عَقْلٍ أسَِيرٍ تحَْتَ 
ه قَرَابهَ  هَوَى أمَِيرٍ وَ مِنَ التَّوْفِيقِ حِفْظُ التَّجْرِبَ�ه وَ المَْوَدَّ

مُسْتَفَادَه وَ لَا تأَْمَنَنَّ مَلُولًا . 
و درود خدا بر او فرمود: بخشندگی، نگهدارنده آبروست و شكیبايی 
با مصیبت هاى شب و روز و آن كس كه ب��ا رأى خود احساس بی 
نیازى كند به كام خطرها افتد شكیبايی با مصیبت هاى شب و روز 
پیكار كند و بی تابي، زمان را در نابودى انسان يارى دهد و برترين 
بی نیازى ترك آرزوهاست و چه بسا عقل كه اسیر فرمانروايی هوس 
است؛ حفظ و به كارگیرى تجربه، رمز پیروزى است و دوستی نوعی 

خويشاوندى به دست آمده است.


